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SLANGERUP KOMMUNE
BORGMESTERKONTORET, DEN 10.1.1991

ØKONOMIUDVALGET indkaldes herved til mø
de tirsdag den 15.1.1991 kl. 8.30 i møde
lokale A til behandling af følgende dags
orden :

Fraværende:

1.
ORIENTERING OG EFTERRETNING.

a )Love, cirkulærer, bekendtgørelser m.v.

b)
Referater

Møde i Ledergruppen den 23.11.,
30.11., 7.12., 14.12., 21.12.1990

Møde i Samarbejdsudvalget for vej
væsenet den 3.12.1990.

Møde om tyverisikring af Slangerup 
kommunes ejendomme.

Møde i Journalgruppen den 20.12.1990.

c)
Indbrud

Slangerup Børnehave har ved skrivelse 
af 26.11.1990 meddelt, at der har væ
ret indbrud i institutionen natten 
mellem den 23.11. og 24.11.1990.

Indbruddet er meldt til politiet.

Slangerup Bibliotek har ved skrivelse 
af 11.12.1990 meddelt, at der den 10. 
eller 11. december 1990 har været ind
brud .

Plejehjemmet Solgården har ved skriv
else meddelt, at der natten til lørdag 
den 15.12.1990 har været indbrud på 
plejehjemmet.

Indbruddet er anmeldt til politiet.

d)
Informationer fra Kommunernes Landsfor
ening .
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e)
Som følge af den foretagne omstrukture
ring af lønafdelingen, hvor et af for
målene er at komme i tættere kontakt med 
kommunerne, har KL ønsket at følge dette 
princip op ved at danne et antal ERFA- 
grupper over hele landet.

Det skal oplyses, at leder af løn og per
sonalekontoret -Flemming Petersen- er ud
peget til ERFA-gruppen.

f)
Kursustilbud fra Den kommunale Højskole: 

"Det kommunale folkestyre"

Kurset lægger op til overordnede ram
mer og vilkår, samt de spilleregler 
der gælder for det politiske arbejde i 
amter og kommuner.

Tid: 3. marts - 6. marts 1991.

"Den folkevalgte leder"

Indholdet i den politiske ledelses
opgave i kommunerne er under foran
dring. Ændringer i udvalgsstruktur, 
decentralisering, nye opgaveløsninger, 
koncernledelse og stramme styringskrav 
er temaer, der rejser debat om den po
litiske ledelsesrolle.

Tid: 10. marts - 13. marts 1991.

g)
Finansministeriet har i november 1990 
meddelt at der til stadighed arbejdes med 
at udvikle og målrette "værktøjer" som 
kan anvendes til at sikre god service og 
effektivitet for de enkelte offentlige 
institutioner.

I den sammenhæng udgives "Focus på per
sonalet - en arbejdspladsundersøgelse".
En introduktion til publikationen er 
tilsendt.

h)
Danmarks Statistik har fremsendt Arbejds
plan for 1991. Planen indeholder: 
et afsnit om ressourcetilpasning og for
nyelse ,
et afsnit om statistikproduktionen samt 
et afsnit om statistisk formidling og 
service.

i)
DSBs planlægningskontor har fremsendt en 
pjece "Øresundstog 1998" udarbejdet af de 
svenske jernbaner og DSB i fællesskab. 
Pjecerne vil blive fremlagt til byråds
mødet .
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j )
Bygge- og Boligstyrelsen har ved skriv
else af 12.12.1990 givet tilsagn om ydel- 
sesstøtte og statsgaranti for indekslån 
til opførelse af almennyttigt boligbyg
geri til 2. etape af Lejerbos byggeri på 
Banevænget i Slangerup.
Den samlede anslåede anskaffelssessum ud
gør 18.630.000 kr. pr.1.12.1990.
03.02.12G01

k)I skrivelse af 10.12.1990 underskrevet af 
det samlede personale ved Solgården bedes 
der om en tryghedsgaranti. 
Socialforvaltningens svarskrivelse af 
3.1.1991 forelægges til orientering for 
økonomiudvalget.
16.07.00002

l)
Socialudvalget har fremsendt fortegnelse 
af 26.11.1990 over personer der det se
neste halve år har fået henstand/efter- 
givelse af boligsikringsrestance. 
16.23.02049

m)
Danmarks Statistik har fremsendt opgør
else over folketallet i 3. kvartal 1990. 
Den 1/1 1990 var der 7.793 indbyggere i 
S1ange rup kommune.

n)
I marts måned 1990 anmoder Pia og Bjarne 
Oppfeldt Slangerup kommune om en direkte 
økonomisk hjælp i form af et rente- og 
afdragsfrit lån, kombineret med et kon
tant økonomisk tilskud til allerede for
faldne terminer på et samlet beløb af kr.
150.000.

Baggrunden for anmodningen er, at den af 
Slangerup kommune meddelte tilladelse til 
etablering af detailsalg ikke kan lovligt 
udnyttes, idet tilkørselsforholdene til 
ejendommen ikke muliggør en sådan udnyt
telse. Årsagen hertil er, at amtet som 
vejbestyrelsesmyndighed ikke er blevet 
forelagt sagen (inden tilladelsen er ble
vet meddelt).

I møde den 17.4.1990, pkt. 12, afslog 
økonomiudvalget ansøgningen, samtidig 
henvistes ejeren af ejendommen til, i gi
vet fald, at anlægge erstatningssag mod 
Slangerup kommune.

I brev af 18.12.1990 skitserer Bjarne 
Oppfeldt sagsforløbet.
01.04G01 F6030

o)

Hf. 1S51 A/S DAFOLO FREDERIKSHAVN Copyright 05-79



Landsretssagfører P. Kell Nielsen har 
fremsendt udkast til skøde på ejendommen 
Uvelse Have 18, der sælges for 596.300 
kr.

P)
Politimesteren i Hillerød har fremsendt 
fortegnelse over restaurationsvirksom
heder i Slangerup.

q)
Bygge- og Boligstyrelsen har ved skriv
else af 4.1.1991 meddelt godkendelse af 
overførsel af udgiftsramme fra 1990 til 
1991 vedr. mertiIsagnsskema for boligfor
bedringsbeslutning for matr.nr. 34, 
Jørlunde.

2 .
SALG AF HÅNDVÆRKSPARCELLER.
Industriområde vest.

På økonomiudvalgets møde den 19.6.1990 
foreslog borgmesteren prisen på hånd
værksparcellerne nedsat for en tidsbe
grænset periode. Økonomiudvalget vedtog 
at afvente de planlægningsmæssige for
hold.

Forslag om ændring i lokalplan har været 
drøftet med grundejerforeningen Industri
område VEST.

Grundejerforeningen er godt tilfreds med 
nuværende lokalplan og ønsker ingen æn
dringer heri .

Dag oq år:15. januar 1991 Blader.

Formandens
initialer:
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Teknisk forvaltning indstiller.
at priserne på håndværksparcellerne 

tages op til revision.

13.06.00G01 F5631

3.
IDRÆTSHAL.

På økonomiudvalgets møde den 20. november 
1990 blev borgmesteren bemyndiget til at 
forhandle med arkitekt Anders Alsløv om 
en forligsmæssig løsning af sagen.

Borgmesteren blev bemyndiget til at få 
nedbragt arkitekthonorarkravet til ca.
75.000 kr. samt at få dækket 50.000 kr.
(± 10.000 kr.) af Slangerup kommunes tab

3.

- 4
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på ca. 100.000 kr. i relation til det 
tømrerfirmaet Thovicon, der er under kon
kursbehandling .

Byggeregnskab for tilbygning i Idrætshal. 
Slangerup kommune har siden møde modtaget 
afsluttet byggeregnskab fra arkitekterne 
Alsløv, Andersen og Vorbeck A/S.

Dag og år:

15. januar 1991
Blad nr.

5
Formandens
initialer:

/y-rtZO?

^  r Cf.

***

Det fremgår heraf, at der i forhold til 
bevilling på kr. 5.426 mill. er et ubrugt 
beløb på kr. 8.100,-.

Af bemærkninger til regnskabet kan det 
oplyses, at der er afvist regningskrav 
fra murer på kr. 4.180,- og fra gulv
lægningsfirma på kr. 42.230,-. På tøm
rerarbejde er der ikke udbetalt kr. 
76.010,- som rest på entreprisesum, og i 
dagbøder er der tilbageholdt kr 150.000,- 
ligesom garantisum på kr. 119.024,- er 
hævet på dette arbejde.

Det er arkitektfirmaets klare vurdering, 
at de tre firmaer ifølge udbudsmateriale 
ikke kan gøre krav på de tilbageholdte 
beløb.

Kommunen har ikke på nuværende tidspunkt 
modtaget krav fra de tre firmaer.

I regnskabet indgår udbetalt garantisum 
fra tømrerfirma på kr. 119.000,-, hvorved 
der ved garantiperiodens udløb, ikke er 
beløb til udbedring af evt. mangler på 
tømrerarbejde.

De kontraktlige honorarbeløb til arkitekt 
og ingeniør vurderes at være i orden i 
henhold til aftalebetingelser. Herudover 
har arkitektfirma beregnet sig kr. 
113.518,- til bestilte arbejder - herund
er medvirken ved udarbejdelse af skøns
skema, samt arbejde i forbindelse med nye 
entreprenører. Ingeriørfirma har beregnet 
sig kr. 21.621,- på ovennævnte arbejde.

Disse honorarbeløb indgår i regnskabet, 
men Slangerup kommune har tilbageholdt 
kr. 150.000,- til arkitekt og kr. 21.621 
til ingeniør.

Arkitekt Alsløv har tidligere meddelt et 
afslag på 20% af kr. 113.000,- og senest 
den 7.1.91 et afslag på kr. 32.000,- ved 
afslutning af kontraktarbejde, herunder 
arbejde med årsgarantieftersyn og almin
delig 5 års ansvarsgaranti for eget ar
bejde.

Udgiftsbeløb til advokatbistand indgår 
ikke i byggeregnskabet - ej heller 
indtægtsbeløb kr. 20.000,- for salg af 
pavi1Ion.
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15. janu ar
Blad nr.

1991 6
Formandens
initialer:

Advokat Svend Paludan-Miil ler har i skriv
else af 7.1.1991 belyst Slangerup kommu
nes retsstilling såfremt kommunen kun 
betaler den del af det fremsatte krav som 
kommunen mener Anders Alsløv har 
tilgode.
Sagen forelægges økonomiudvalget til 
stillingtagen af:

1. om Slangerup kommune skal acceptere 
arkitekt Anders Alsløvs forslag til 
forlig om et nedslag i honorarkrav
et på 32.000 kr. således at "rest
kravet" for arbejder udover hono
raraftalen på 81.518 kr. betales.

2. om sagen skal afvente Anders Al
sløvs eventuelle initiativ til en 
voldgiftssag og kommunen alene skal 
afregne det "almindelige" arkitekt
honorar på ca. 44.000 kr. som arki
tekten har tilgode i henhold til 
honoraraftalen.

Såfremt sagen skal afgøres ved voldgift 
henvises til notat af 20.12.1990 udar
bejdet af Leif Andersen (samt ABR 75).

82.20:04.04G01 
82.06.05G01

4.
MISLIGHOLDT EJENDOMSHANDEL.
Vedr. udstykningen Lærkensten II.

Den 18. april 1979 oversendte økonomiud
valget et tilgodehanvende på 4.550 kr. 
mod Henning Aage Mathiasen til retslig 
incasso.

Kommunens tilgodehavende hidrører fra en 
misligholdt ejendomshandel. Den 20. juni 
1980 foretoges udlæg i den debitor til
hørende halvdel i ejendommen matr.nr.
17 ar, Slangerup by. Samme år blev ejen
dommen solgt ved tvangsauktion uden at 
kommunen fik dækket sit tilgodehavende.

Ved genoptagelse af sagen i 1983 havde 
debitor indgivet insolvenserklæring. På 
denne baggrund og efter advokat P. Gyde 
Poulsens råd besluttede økonomiudvalget 
påny at sætte sagen i bero i 5 år.

Ved skrivelse af 29. november 1990 afreg
ner advokat Allan Feodor Nielsen sagen 
som uerholdelig og oplyser at der er fo-
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retaget udlæg på 6.708 kr. i en del af 
den debitor tilhørende ejendom, Kløvervej 
3, 6064 Jordrup.

Foran kommunens udlæg er tinglyst gæld 
for ialt 598.945 kr. Ejendommens værdi er
290.000 kr.

I fogedretten har debitor endvidere op
lyst, at der p.t. trækkes 20% af hans løn 
for gæld til det offentlige (ifølge det 
oplyste ca. 100.000 kr.) og at ægtefællen 
er arbejdsløs.

Udgifterne til advokatbistand pr. d.d. 
udgør 2.990 kr.

Dag og år:

15. januar 1991
Blad nr.

7
Formandens
initialer:

Udlæg i fast ejendom kan slettes efter 20 
år, når betingelserne herfor er opfyldt i 
henhold til tinglysningslovens § 20, 
d.v.s rettigheder der har mistet deres 
betydning, er ophørt, eller hvis der ikke 
længere findes nogen der er berettiget 
til kravet. løvrigt forældes udlæg i fast 
ejendom næppe, såfremt de underliggende 
fordringer er holdt i kraft, jfr. kom
mentarerne til tinglysningslovens § 42.

Sagen forelægges økonomiudvalget med 
indstilling,
at beløbet pr. 28.8.1990 opgjort til 

6.708 kr. afskrives.

13.06.02021 11

Allan Madsen ønsker følgende 2 punkter 
optaget på dagsordenen:

5.
KOORDINATIONSUDVALGET.

Med udgangspunkt i økonomiudvalgets 
drøftelse den 20. juni 1989 vedrørende 
samarbejdsudvalgsstrukturen i Slangerup 
kommune samt koordinationsudvalgets op
gaver og pligter ønskes en fornyet drøft
else. Økonomiudvalget vedtog på mødet den 
20. juni 1989 at indkalde til møde i ko
ordinationsudvalget snarest muligt, uden 
at det skete. Et nyt udvalg er efter kom
munalvalget blevet sammensat.

./. Der medsendes kopi af LOs vejledende be
mærkninger til Samarbejde og Samarbejds
udvalg § 13 vedr. Koordinationsudvalgets 
opgaver.

81.38G01

il 'CsXU
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JØRLUNDE ALDERDOMSHJEM.

En redegørelse om salget af Jørlunde Al
derdomshjem og om de videre foranstalt
ninger og planer på området udbedes.

82.02:16.07G01

6.

7.
INSTRUKS - VANDFORSYNING.

Administrativ afgørelse af sager vedr. 
utilfredsstillende drikkevandskvalitet og 
sundhedsfarligt drikkevand.

Som følge af den nye kontrolordning for 
drikkevandskvalitet, vedtaget af Teknisk 
Udvalg den 4. oktober 1989, er det for 
størsteparten af de indkomne analyserede 
resultater konstateret, at de fastsatte 
kravværdier ikke kan overholdes.

Jfr. Miljøministeriets bekendtgørelse nr. 
515 af 29. august 1989 om vandkvalitet og 
tilsyn med vandforsyningsanlæg § 19 kan 
byrådet ved utilfredsstillende vandkvali
tet give påbud om forbedrende foranstalt
ninger. Er der tale om sundhedsfarligt 
drikkevand, hvilket afgøres i samråd med 
embedslægen, skal byrådet tage stilling 
til, om der skal foretages forbedrende 
foranstaltninger.

På grund af det store antal sager, der 
vil forekomme - pr. 26/11-90 er der ind
kommet 21 sager - har Teknisk Forvalt
ning udarbejdet den til sagen vedlagte 
instruks. Instruksen omhandler de typer 
af sager, der kan afgøres administrativt 
og hvilke der som hidtil skal afgøres af 
Teknisk Udvalg. Instruksen karakteriseres 
af, at Teknisk Udvalg træffer beslutning 
i sager med videregående konsekvenser 
såsom forbud mod anvendelse af et vand
forsyningsanlæg og etablering af ny vand
forsyning, mens beslutninger om påbud 
vedrørende forbedring af drikkevandskva
liteten og indskrænkninger i anvendelsen 
af drikkevandet meddeles administrativt.

Det indstilles,
at instruksen fremsendes til byrådet 

med anbefaling.

i —c

Teknisk Udvalg den 2.1.1991:
Instruksen indstilles godkendt af byrå
det .
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13.02.00A26 F5839 thj

8 .
OLIEFORURENING - BANEGRAVEN 9.

Nørdings Advokat meddeler med brev af 28. 
november 1990, at hans klients forsik
ringsselskab ikke vil dække udgifterne 
ved olieforureningen. Dette på trods af, 
at Forsikringsankenævnet har fundet at 
forsikringsselskabet er dækningspligtig.

Udvalget bedes tage stilling til:

1. Om kommunen skal inddrive sit tilgode
havende, jfr. normal praksis ved fo
gedforretning .

2. Om kommunen skal sætte kravet i bero 
og afvente en evt. retsag mellem par
terne og domstolens afgørelse.

3. Om kommunen skal søge oprettet en af
dragsordning, jfr. Nørdings skrivelse 
af 24. oktober 1990.

Nørding har med brev af 24. oktober 1990 
meddelt, at en udredning af kommunens 
tilgodehavende kan ske, hvis ejendommen 
sælges - hvilket således medfører at 
virksomheden nedlægges eller flyttes.

Såfremt resultatet af en eventuel retssag 
afventes kan der gå flere år før tilgode
havendet indfries tillige med at, hvis 
Nørding taber sagen, skal der alligevel 
ske salg af ejendommen for at dække kom
munens krav.

Det indstilles,
at sagen fremsendes til økonomiudval

get med anbefaling af, at Teknisk 
Forvaltning bemyndiges til at indgå 
en flerårig afdragsordning under 
hensyntagen til Nørdings økonomiske 
forhold og deres mulighed for at 
blive boende på ejendommen og drive 
virksomheden videre.

Teknisk Udvalg den 2.1.1991:
Indstilles tiltrådt, men på vilkår at ved 
salg forfalder restgælden.

09.03.06G01 F5578 thj

9.

Dag og år:

15. januar 1991
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AMTSRÅDETS GODKENDELSE AF VANDFORSYNINGS- 
PLANEN ♦

Frederiksborg Amtsråd, UTM, har den 20. 
november 1990 godkendt Slangerup Kommunes 
Vandforsyningsplan på vilkår af, at der i 
planen foretages en række specifikke æn
dringer .

Ændringerne drejer sig væsentligst om en 
opdatering af planens data til aktuelt 
niveau, ligesom der er foretaget en væ
sentlig udvidelse af de almene vandvær
kers forsyningsområder.

Den godkendte plan skal offentliggøres af 
kommunen. Fra offentliggørelsen er der en 
klagefrist på 4 uger. Amtets godkendelse 
kan påklages til Miljøstyrelsen.

Såfremt vilkårene for godkendelse kan ac
cepteres af Teknisk Udvalg og byrådet, 
vil Teknisk Forvaltning udarbejde en re
videret plan jfr. vilkårene, til offent
liggørelse .

Det indstilles,
at amtets godkendelse fremsendes til 

byrådet med anbefaling om at vilkå
rene for godkendelse accepteres og 
indarbejdes i planen før offentlig
gørelse .

Teknisk Udvalg den 2.1.1991:
Indstilling tiltrådt.

13.02P16 F5845 thj

1 0 .
BYFORNYELSE NYBRQVEJ.

SBS fremsender efter anmodning endelig 
byfornyelsesregnskab for den tidligere 
maskinfabrik.

Regnskabet er blevet gennemgået af Kom
munernes Revisionsafdeling, der har re
turneret regnskabet med revisionspåteg
ning.

Det indstilles,
at regnskabet fremsendes til Byrådets 

godkendelse.

Dag og år:

15. januar 1991
Blad nr. 
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Teknisk Udvalg den 2.1.1991: 
Indstilling tiltrådt.

01.11.00 F5805 la
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LOKALPLAN SLANGERUP FODERSTQFFORENING.

Forvaltningen har udarbejdet oplæg af
3.10.1990 til lokalplan for Foderstof- 
foreningen. Oplægget er revideret den
16.10.1990 efter anmodning fra Foderstof- 
foreningen .

Siden har Foderstofforeningen i brev af 
26. 11.1990 stillet forslag om yderligere 
ændringer.

Byrådet besluttede den 28.11.1990 at på
lægge Teknisk Udvalg at beskrive de tra
fikmæssige (sikkerhedsmæssige) forhold i 
lokalplanoplægget og udsætte behandlingen 
af lokalplanoplægget til mødet i januar 
1991.

Forvaltningen har herefter udarbejdet et 
notat om de trafiksikkerhedsmæssige for
hold omkring Møllebakken/Slagslundevej.

Notatet er vedlagt dagsordenen.

Det indstilles.
at notatet godkendes,

at oplægget til lokalplan med de af 
Foderstofforeningen foreslåede æn
dringer påny fremsendes til Byrå
dets godkendelse,

at det indstilles til Byrådet, at lo
kalplan udarbejdet på grundlag af 
oplægget offentliggøres efter kom
muneplanlovens § 21.

Teknisk Udvalg den 2.1.1991:
Notatet godkendt og tilsendes byrådet. 
(Indstillingen tiltrådt).

01.02.05P16 F5774 jh

11.

12 .
TILLÆG TIL REGULATIVERNE FOR DE KOMMUNALE 
VANDLØB.

Byrådet besluttede den 26. september 1990 
at pålægge Teknisk Udvalg at udarbejde et 
midlertidigt fælles tillæg til de eksi
sterende vandløbsregulativer til fremlæg
gelse for byrådet i februar 1991.

På forvaltningens anmodning har Hedesel
skabet udarbejdet et tillæg til regulati
verne for kommunevandløbene i Slangerup 
Kommune. I vedligeholdelsesbestemmelserne 
er bl.a. anført, at oprensning skal ske, 
når vandløbets profil nødvendiggør dette,

Dag og år:

15. januar 1991
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at der iværksættes grødeskæring i strøm
renden ved grødevækst, og at bredvegeta
tion generelt forbliver uslået.

I de gældende regulativer er der for de 
fleste vandløb foreskrevet oprensning 2 
gange om året, ligesom bredvegetationen 
konsekvent er blevet slået 1 gang om 
året.

Med de ændrede vedligeholdelsesbestemmel
ser tilgodeses de miljømæssige krav til 
vandløbene i videst muligt omfang, samti
digt med at udgifterne til vandløbsved
ligeholdelse vil kunne reduceres ved at 
vedligeholdelsen i højere grad sker efter 
behov i stedet for efter faste terminer.

Fællesregulativet er midlertidigt, idet 
der ifølge vandløbsloven skal udarbejdes 
nye regulativer for de enkelte vandløb 
inden den 1. januar 1993. Udgifterne her
til vil andrage ca. kr. 510.000,-.

Forslag til tillægsregulativ ligger i sa
gen.

Dag og år:

15. januar 1991
Blad nr. 

1 2

Formandens
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Det indstilles.
at ti 1lægsregulativet godkendes, idet 

dog bestemmelserne i afsnit 7.2 og 
7.3 om offentlige vandløbssyn ud
går, og at regulativet fremsendes 
til Byrådets godkendelse, hvorefter 
det fremlægges til offentligt gen
nemsyn i 8 uger inden det vedtages 
endeligt af Byrådet.

Teknisk Udvalg den 2.1.1991: 
Indstilling tiltrådt.

06.02.00P24 F5858 jh

13.
MILJØPLAN.

Firmaet Enviroplan A/S har udarbejdet en 
miljøplan for Slangerup Kommune. Miljø
planen er opdelt i 2 hovedafsnit: En sta
tusdel og en programdel.

Statusdelen med kommunens miljøpolitiske 
målsætning blev godkendt af Byrådet den 
27.9.1989. Programdelen blev vedtaget af 
Teknisk Udvalg den 7.3.1990, mens Økono
miudvalget udsatte sagens behandling un
der henvisning til kommunens økonomiske 
situation.

& ~r Gt
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Status- og programdelen er nu blevet a- 
jourført og redigeret sammen, ligesom 
ressourceopgørelserne er gennemgået og 
reduceret en smule i forhold til tidli
gere udgave af planen.

Det understreges, at Byrådet ved en ved
tagelse af planen ikke forpligter sig til 
straks at øge ressourceforbruget til det 
i planen anførte.

Planen indeholder en beskrivelse af hvor
dan den miljøpolitiske målsætning kan op
fyldes efterhånden som de nødvendige res
sourcer bliver bragt til veje.

Det er tanken hvert år at udarbejde et 
tillæg til planen, når budgettet for det 
pågældende år er vedtaget. Tillægget vil 
indeholde en handlingsplan, der redegør 
for, hvordan de ressourcer, der er afsat 
på miljøområdet, skal anvendes.

Miljøplanen vil således blive realiseret 
i takt med, at de vedtagne budgetter åb
ner mulighed herfor.

./. Miljøplanen er vedlagt dagsordenen.

Det indstilles,
at miljøplanen fremsendes til Byrådets 

godkendelse.

Teknisk Udvalg den 2.1.1991:
Indstilling tiltrådt.

Borgmesterkontoret skal oplyse følgende: 
Ressourceforbruget - såfremt man fuldt ud 
skal leve op til planen er opgjort på si
de 62 i planen.

09.OOP F5857 jh

14.
REGULATIV FOR OLIE- OG KEMIKALIEAFFALD.

Udvalget gav på mødet den 7. november 
1990 sin tilslutning til en række anbe
falinger fra fællesudvalget for modtage
stationen for olie- og kemikalieaffald.
En af anbefalingerne var, at der skulle 
udarbejdes et nyt regulativ for olie- og 
kemikalieaffald ud fra et fælles grundlag 
udarbejdet af fællesudvalget.

Med brev af 16. november 1990 fremsender 
Modtagestationen forslag til regulativ 
samt takster for modtagestationen gælden
de fra 1. april 1991.
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Forvaltningen har tilrettet forslaget 
efter forholdene i Slangerup Kommune.

Forslaget er vedlagt dagsordenen.

Ordningen i henhold til forslaget til nyt 
regulativ kan drives indenfor rammerne af 
det vedtagne budget for 1991 med en af
gift pr. enhed på kr. 75,- pr. år.

Det indstilles,
at forslaget til regulativ samt taks

ter for modtagestationen i Hillerød 
fremsendes til Byrådets godkendel
se .

Teknisk Udvalg den 2.1.1991:
Indstilling tiltrådt.

09.03.01P24 F5840 jh

15.
SALGSVILKÅR INDUSTRIOMRÅDE VEST.

Grundprisen for industriparcellerne blev 
fastsat til kr. 162,- pr. m 2 med konstant 
betaling og pligt til påbegyndelse af 
byggeri senest 2 år efter handlens indgå
else .

3 af de virksomheder, der har etableret 
sig i området, har efterfølgende fået op
tion på yderligere et areal til udvidelse 
af virksomheden på vilkår, at såfremt der 
viser sig andre interesserede købere, må 
de gøre deres forkøbsret gældende inden 
en måned.

Oktober 1989: GSM, Fabriksvangen 15 op
tion på 6.418 m 2.

November 1989: Reson Systems Aps, Fa
briksvangen 13, option på 
4.927 m 2.

Oktober 1989: A/S Elbau, Fabriksvangen 11 
option på ca. 10.000 m 2.

Det anbefales at eksisterende attraktive 
virksomheder kan få tilbudt jord til ud
videlse af virksomheden på lempeligere 
salgsvilkår.

Længere varende option på jord i indu
striområdet kan bevirke øgede udgifter 
til byggemodning af nye arealer og er 
salgsmæssig en gene. Modsat er der en 
interesse i, at eksisterende virksomheder 
kan tilbydes en udvidelsesmulighed.

Dag og år:

15. januar 1991
Blad nr.
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Det indstilles,
at en option normalt ikke gives i 

mere end 1/2 år, hvorefter reser
vation tilbydes afløst af en han
del ,

at der istedet for kontant handel 
tilbydes en handel med en udbeta
ling på f.eks kr. 62, mens rest
beløber op til kr. 162,- forfal
der til betaling inden byggetil
ladelse, dog senest 2 år efter 
handelens indgåelse.

13.06.00029 F5853 la

16.
SKOLE-/BØRNEPASNINGSSTRUKTUR.

Dag og år:

15. januar 1991
Blad nr.

15
Formandens
initialer:

IL
Med henvisning til byrådets vedtagne 
rammebesparelse for folkeskole og dag
institutioner i 1991 samt overslagsår - 
godkendte byrådet på sit møde den 28. 
november 1990, at den nuværende skole
struktur (princip 4) fastholdes mod, at 
den tidligere Ejegodskoles lokaler fri
gøres til andet formål, idet fritids
klubben flyttes til klyngeafsnit på By
vangskolen. Uvelse børnehave frigøres til 
andet formål, og børnehaven flyttes til 
Uvelse skole, såfremt byrådet - efter 
stedfunden undersøgelse - finder det for
svarligt set i forhold til både børneha
vens og skolens funktion.

Uvelse børnehave flyttes til Uvelse 
skole.
Uvelse skole har udarbejdet et forslag 
for indpasningen af børnehaven på Uvelse 
skole. Dette forslag medfører ændringer 
for alle, der benytter lokaler på skolen: 
skolefritidsordning, bibliotek, ungdoms
klub og folkeskole.

Forslaget er teknisk og administrativt 
behandlet med prisoverslag og foreligger 
i sagen.

Princippet for lokalefordelingen er en 
opdeling af bygningerne, idet bygning A 
er forbeholdt folkeskole, fælles skole-/ 
folkebibliotek og ungdomsklub. Bygning B 
er forbeholdt børnehave og skolefritids
ordning (børnehus).

Ideen med at flytte Uvelse børnehave ind 
på skolen har været at samle aktiviteter
ne i Uvelse, for der igennem at opnå ra
tionaliseringer og besparelser.

cy-zy^L
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Organiseringen ved børnehavens evt. ind
flytning er et vigtigt element for opnå
else af besparelsen.
Politisk drøftelse og beslutning heraf er 
endnu ikke sket. Følgende modeller kan 
foreslås:

MODEL 1.
a . Struktur:

Selvstændig skole
Selvstændig børnehus (i.h.t. bistands
lovens § 69)

b . Ledelse:
Skolen: skoleleder
Børnehus: institutionsleder for den 

integrerede institution.

c . Forældrestyre:
Skole: skolebestyrelsen 
Institutionen: forældreråd

Der oprettes et fællesråd med koordiner
ende opgaver, bestående af de 2 ledere, 2 
medarbejderrepræsentanter, 3 forældrere- 
repræsentanter.

MODEL 2 :
a. Struktur:

Fællesinstitution, d.v.s. alle aktivi
teter drives samlet administrativt 
(skole, børnehus).

b. Ledelse:
Adm. ledelse: skoleleder 
pæd. ledelse: skole + SFO: skoleleder 

børnehaven: leder eller 
stedfortræder for 
børnehuset.

c. Forældrestvring:
Skolebestyrelsen tiltrædes af 3 for
ældrerepræsentanter fra børnehaven 
(forældrerådet).

MODEL 3 :
a . Struktur:

Selvstændig skole + SFO 
Selvstændig børnehave.

b . Ledelse:
Skole + SFO: skoleleder 
Børnehave: børnehaveleder.

c . Forældrestvring:
Skole + SFO: skolebestyrelse 
Børnehave: forældreråd.

I denne model sker ingen sammenlægning af 
børneinstitutionerne, og personalebespar
elser vil derfor være vanskelige at opnå.

Dag og å r:

15. januar 1991
Blad nr. 
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B.

C.

Såfremt der skal etableres fællesbiblio
tek kræver det dispensation fra biblio
tekslovens kap. 4 med henblik på forsøg 
vedr. skolebiblioteksbetjening.

Der henvises iøvrigt til tidligere sags
forløb samt indkomne bemærkninger fra 
skole og bibliotek, børnehave og pædago
gisk kartel.

Flytning af fritidsklub til Bvvangskole. 
På møde mellem skolebestyrelse ved by
vangskolen og bestyrelse for fritids
klubben den 18.12.1990 var der rimelig 
enighed om at placere fritidsklubben i 
område, som vist på tegning over 
Byvangskole - se bilag, der forefindes i 
sagen. Dette forslag medfører en opde
ling af bygningerne i skole og fritids
pasning med fælles benyttelse af fagloka
ler .
For at opnå en hensigtsmæssig ledelse og 
administration foreslås det, at fritids
klubben organiseres som en SFO 2, men med 
samme arbejdsgrundlag som hidtil (fri
tidsklub) . Der ansættes fælles ledelse af 
SFO 1 og SFO 2, og hvor afdelingsleder/ 
stedfortræder har særligt pædagogisk an
svar for hver sin SFO.
Dette indebærer, at skolelederen har den 
administrative ledelse af alle aktivitet
er med basis i skolens kontor. 
Forældreindflydeisen er placeret hos sko
lebestyrelsen, der foreslås tiltrådt af 2 
forældrevalgte fra Lindegårdskolens sko
lebestyrelse - ved behandling af sager, 
der vedrører SFO 2.

Der må afsættes rammebeløb til lokale
ændringer, indretning af legeplads samt 
flytning.

Indretning af tidligere Kingoskolebyg- 
ninger til hele Egelundskole.

Der henvises til lokalefordeling på 
Egelundskolen - se bilag i sag.
Dog må det anbefales, at tidligere be
slutninger om ungdomsskolekontor og bord
tenniskælder fastholdes.

Der må afsættes rammebeløb til indretning 
af skolekøkken og diverse andre lokaleæn
dringer .

Dag og år:

lfL_januar 1991
Blad nr.
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Salg/leie af tidligere Eiegodskole og 
Uvelse børnehave ved gennemførelse af 
forslaget.

0 .
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Det kan oplyses, at byggeudvalget under 
amtets socialudvalg har besigtiget tid
ligere Ejegodskole med henblik på køb til 
værkstedsskole for tidligere beboere på 
Svaneparken, udflyttet til vestregionen i 
amtet. Sagen vil blive behandlet på 
socialudvalgsmøde i amtet den 17.1.1991.

Retningslinier for videre forløb bedes 
behandlet.

Kulturelt udvalg, den 8.1.1991:
a)
Kulturelt udvalg indstiller, at Uvelse 
børnehave forbliver på sin nuværende pla
cering og med selvstændig ledelse.

Under henvisning til bl.a. budgetvedtag
else for 1991 (pkt. G 3) oversendes sagen 
til økonomiudvalget med henblik på anvis
ning af finansiering af den manglende be
sparelse .

Karen Bay og Jens Jensen indstiller på 
det foreliggende grundlag, at Uvelse bør
nehave overflyttes til Uvelse skole, da 
det anses forsvarligt med det foreliggen
de forslag til bygningsændringer. Dog bør 
elevatortårn udgå, da elever med et så
dant vidtgående handicap ikke vil blive 
undervist på skolen.

Organisatorisk anbefales model 2. Det 
forudsættes, at børnehave og SFO fungerer 
som en integreret institution.

Det indstilles endvidere, at lejligheden 
på 1. sal ved fraflytning tilgår skolen.

b)
Udvalget indstiller forvaltningens ledel
sesforslag, og endvidere at der, forinden 
endelig stilling til placering tages, 
udarbejdes økonomisk overslag over ind
retning af henholdsvis frugt- og fugle
klyngen .

Inden næste udvalgsmøde optages opklar
ende møde med fritidsklubbens bestyrelse 
og skolebestyrelsen.

c)
Forslag til indretning anbefales.

Det indstilles, at der udarbejdes økono
misk beregning over indretning og flyt
ning .

Tidligere beslutning om ungdomsskole
kontor og bordtenniskælder fastholdes.

d)
Det indstilles, at Ejegodskolen sælges/ 
udlejes.
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Socialudvalget den 7.1.1991:
Det indstilles, at Uvelse Børnehave for
bliver i nuværende lokaler. Manglende fi
nansiering i forhold til det oprindeligt 
vedtagne budget oversendes til økonomiud
valget, idet det forudsættes, at en del af 
finansieringen findes i det tidligere for
slag, G 5.

Tove Schmidt Jensen indstiller, på det fo
religgende grundlag, at Uvelse Børnehave 
flyttes, jfr. model 1.

17.00A21 (kul)
00.01002 F1739 (soc)

17.
LÆRERNORMERING PR. 1.8.1991.

Skolebestyrelsen ved Uvelse skole har 
fremsendt skrivelse til byrådet med 
spørgsmål om, hvilke principper der skal 
gælde for de forventede lærerafskedigel
ser pr. 1.8.1991.

Forvaltningen kan oplyse, at skolerne har 
udarbejdet en foreløbig normering for det 
kommende skoleår. Under forudsætning af 
en "meget stram" normeringsplan med en 
ekstra klassesammenlægning på 7. klasse
trin kan den nævnte lærerreduktion efter 
"princip 4" gennemføres. I forvejen er 
der i budget 91 indregnet en reduktion 
grundet faldende elevtal på 3 lærerstil
linger pr. 1.8.1991. Endvidere vender 2 
lærere tilbage efter orlov og videreud
dannelse. Dette indebærer forventelig, at 
der i alt skal reduceres med 9 lærerstil
linger .

Med den budgetterede rammebesparelse på 
lærerlønskontoen medfører dette opsigelse 
af 9 timelærerstillinger (vi har 10,5). 
Dette kan gennemføres efter følgende 
plan:

Bvvangskolen: Afskedigelse af 2 timelære
re .

Lindegårdskolen: Afskedigelse af 1 time
lærer (tjenestemand vender 
tilbage efter orlov.

Egelundskolen:Afskedigelse af 4 timelære
re samt forflyttelse af 2 
tjenestemænd. 1 vender til
bage efter videreuddannel
se .

Dag og år:

15. januar 1991
Blad nr.
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Uvelse skole: Afskedigelse af 2 timelære
re. Overflytning af 2 tje- 
nestemænd fra Egelundsko
len .

Det kan oplyses, at forslaget bryder med 
SIFU princippet (sidst ind - først ud). 
Vil man følge dette skal alle timelærere 
på Uvelse skole (3,5) afskediges for 
overflytning af timelærere fra Egelund
skolen .

Kulturelt udvalg bedes tage stilling til 
skrivelsen fra Uvelse skole samt oven
nævnte forslag.

Kopi af skrivelse fra Uvelse skole fore- 
ligger i sagen.

Kulturelt udvalg, den 8.1.1991:
Det indstilles, at normeringen foregår 
med udgangspunkt i skoledirektørens for
slag.

Allan Madsen og Inge Nordstrøm indstil
ler, at SIFU fastholdes, såfremt fag
dækningen kan tilgodeses forsvarligt.

Forvaltningen kan oplyse, at kulturelt 
udvalg endvidere besluttede følgende på 
mødet, men ikke ønskede dette protokol- 
ført:

Afskedigelse af tjenestemand. 
Økonomiudvalget bedes tage stilling til, 
om der kan optages forhandlinger med Dan
marks Lærerforening om afskedigelse af 
tjenestemand ved Uvelse skole.

Udgangspunktet for forhandling vil være 
udbetalt løn i 2 år efter opsigelse.

81.03:17.00P21

18^
ANSØGNING OM IKKE-KURSUSDELT UNDERVISNING 
I SKOLEÅRET 1991/92.

Egelundskolen søger om ikke-kursusdelt 
undervisning for 8. og 9. klassetrin i 
skoleåret 1991/92 i følgende fag:

Matematik 
Engelsk 
Tysk.

For 9. klassetrin endvidere Fysik. 

Skolebestyrelsen anbefaler.

Kulturelt udvalg, den 8.1.1991:
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Anbefales.

17.00.02P15

19.
DIÆTER/TIME-DAGPENGE VED KURSUS/EKSKUR
SIONER FOR PÆDAGOGISK PERSONALE PÅ SKO
LERNE .

Med oprettelse af skolefritidsordninger 
fik skolerne tilført en ny personale
gruppe. Denne gruppe indgår sammen med 
lærerne i pædagogisk råd, og der foregår 
på mange områder et samarbejde.

Et praktisk problem er opstået omkring 
afvikling af kursus m/overnatning samt 
dagekskursioner. Diæter og time-dagpenge 
i forbindelse hermed udbetales forskel
ligt for lærere og pædagoger. Dette er 
ikke holdbart, når man eksempelvis er på 
samme kursus/ekskursion.

Forvaltningen foreslår derfor, at reg
lerne bliver ensartet, hvilket indebærer:

1. Kursus:
Ved kursus med overnatning udbetales 
kr. 50,- i diæt pr. påbegyndt døgn. 
Hidtil har pædagoger fået ca. kr.
140,- pr. døgn og lærere intet.

2. Dagekskursion:
Ved ekskursion med mindst 8 km fra 
tjenestested og af mindst 5 timers 
varighed foreslås udbetalt time
dagpenge (ca. kr. 50,-).

Pædagoger har hidtil intet fået, 
medens lærere har fået dette beløb 
ifølge overenskomst.

Alle beløb konteres på skolens/SFO's 
rammebeløb. Forslaget er udgiftsneutralt 
for kommunen.

Forslaget er endvidere anbefalet af ho
vedsamarbejdsudvalget under kulturel for
valtning .

Kulturelt udvalg, den 8.1.1991:
Anbefales.

81.14.02:17.00P21
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FORSLAG TIL VEDTÆGTER FOR FOLKEOPLYS
NINGSUDVALGET.

På møde den 6.11.1990 behandlede kultu
relt udvalg forslag til vedtægter for 
folkeoplysningsudvalget.

Udvalget godkendte forslaget med rettel
ser, men anmodede folkeoplysningsudvalget 
om en udtalelse før endelig stillingtag
en .
Folkeoplysningsudvalget, den 20.11.1990: 
Forslaget med redaktionelle ændringer 
anbefales.

Kopi af det af folkeoplysningsudvalget 
anbefalede forslag foreligger i sagen.

Kulturelt udvalg, den 8.1.1991: 
Folkeoplysningsudvalgets indstilling god
kendes .

Kulturel forvaltning fremsender sagen til 
behandling i byrådet, da vedtægterne skal 
godkendes af byrådet.

18.00P24

21.
ANSØGNING OM TILSKUD.

Jørlunde Sogneforening søger om tilskud 
til udgivelse af 1. bind af "Jørlunde 
Sogns Historie II".

Omkostningerne ved udgivelsen beløber sig 
til kr. 90.000.

Kopi af ansøgningen foreligger i sagen.

Kulturelt udvalg, den 8.1.1991:
Det anbefales, at der ydes tilskud med 
kr. 5.000.

Erik Fristrøm indstiller, at der meddeles 
afslag.
Inge Nordstrøm og Allan Madsen ønsker 
sagen forelagt byrådet.

Borgmesterkontoret skal oplyse, 
at tilskuddet vil blive udgiftsført over 

kontoen for øvrige kulturelle formål.

00.01.049 t-91

Dag og år:

15. januar 1991
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2 2

2Q->
Formandens
initialer:

Nr. 1851 A/S DAFOLO FREOERIKSHAVN Copyright 05-79



UVELSE IDRÆTSFORENINGS OVERTAGELSE AF 
KLUBHUS I UVELSE.

Byrådet godkendte på sit møde den 28.11. 
1990 endeligt skøde og lejekontrakt om
kring Uvelse idrætsforenings overtagelse 
af klubhus i Uvelse.

Uvelse idrætsforening meddeler imidlertid 
i skrivelse af 5.12.1990, at generalfor
samlingen på sit møde har nedstemt for
slaget til overtagelse af klubhuset med 
den begrundelse, at foreningens økonomi 
for tiden ikke tillod en sådan drifts
risiko .

Kopi af skrivelsen samt andet materiale 
vedr. overtagelsen foreligger i sagen.

Kulturelt udvalg, den 8.1.1991:
Det indstilles, at driften af Uvelse 
klubhus overdrages Uvelse idrætsforening 
med et rammebeløb på kr. 45.000.

Såfremt rammebeløbet ikke overholdes, 
lukkes klubhuset.

Der overflyttes kr. 45.000 fra kontoen 
for lokaletilskud til finansieringen.

82.02:18.09G01

2 2 .

23.
KFUM-SPEJDERNES OVERTAGELSE AF SPEJDER
HYTTEN PÅ MOSEBUEN 2 I SLANGERUP.

Byrådet godkendte på sit møde den 28.11. 
1990 endeligt skøde og lejekontrakt om
kring KFUM-spejdernes overtagelse af 
spejderhytten på Mosebuen 2 i Slangerup.

På møde den 11.12.1990 med KFUM-spejderne 
fremkom følgende bemærkninger til over
tagelsen :

Spejderne ønsker, at lejekontrakten om
fatter hele matr. nr. 18 ab, bortset fra 
det areal, der i dag benyttes som fod
boldbane for områdets beboere. Spejderne 
etablerer i givet fald selv afgrænsning 
mellem fodboldbane og spejdergrunden.

Det blev foreslået, at lejekontrakten og
så omfatter naboarealet matr. nr. 31 s, 
hvilket areal er udlagt som bevokset 
grønt område.
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Spejderne har betinget sig, at lejemålet 
løber over mindst 10 år.

Det undersøges, om de kr. 15.000, der er 
afsat til spejderhyttens hovedvedlige
holdelse i 1990 kan overføres til spejd
erne .

Teknisk forvaltning oplyser i den anled
ning, at der resterer ca. kr. 7.000, som 
vil kunne udbetales til spejderne.

KFUM-spejderne kontakter FDF/FPF-spejder- 
ne med henblik på deres beyttelse af 
spejderhytten.

Kulturelt udvalg, den 8.1.1991:
Det indstilles, at lejekontrakten ændres 
således, at den omfatter hele matr. nr.
18 ab, bortset fra fodboldbane og tillige 
omfatter matr. nr. 31 s, samt at lejekon
trakten bliver for 10 år.

Det forudsættes, at arealets karakter ik
ke ændres.

Det indstilles endvidere, at restbeløb 
til hovedistandsættelse ca. kr. 7.000 
udbetales til K.F.U .M.-spejderne.

82.02:18.09G01

24.
ANSØGNING OM BENYTTELSE AF SLANGERUP KOM
MUNES BYVÅBEN.

Slangerup Harmonika Klub søger om lov til 
at benytte Slangerup kommunes byvåben til 
f. eks. ærmemærker på klubbens skjorter 
og til omslag på nodehæfter.

Kulturelt udvalg, den 8.1.1991:
Fremsendes til økonomiudvalget for prin
cipiel afgørelse.

00.01A49

Dag og år:

15. januar 19 91
Blad nr.

24
Formandens
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25.
RESTANCER.

A.
Daginstitutionstrestancer.
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På socialudvalgsmøde den 7.1.91 blev ud
valget orienteret om regler og procedurer 
vedr. daginstitutionsbetaling herunder 
restancer som følge af manglende beta
ling .

Socialudvalget, den 7.1.1990: 
Socialudvalget indstiller, at betalings
datoen rykkes frem, samt at procedure for 
udsendelse af rykkerskrivelse opstrammes. 
16.04.00048 F1619

B .

B-skatter.
I forbindelse med ovenstående sag bedes 
økonomiudvalget tage stilling til hvor
ledes, der skal forholdes forsåvidt angår 
øvrige restancearter. Restanceopgørelse 
over B-skatter foreligger i sagen.

00.01030

26.
FORSØG I BAKKEBO BØRNEHAVE.

Socialudvalget har behandlet forslag til 
forsøg i Bakkebo børnehave i møderne 3. 
december 90 og 7. januar 1991, forslag af 
26. november 90 og 14. december 90 ligger 
i sagen.
Der er aftalt forhandlingsmøde med Pæda
gogisk Kartel 17. januar 1991. Forsøget 
ønskes etableret for perioden 1.2.-31.7. 
1991.

Socialudvalget, den 7.1.1990: 
Socialudvalget ønsker, at forslag af 26. 
november 90 gennemføres.

Sagen forelægges til drøftelse i økonomi
udvalget .

16.06.02P08 F1768

27.
DE NYE SOCIAL-OG SUNDHEDSUDDANNELSER.

Fællesbestyrelsen vedr. de nye social-og 
sundhedsuddannelser i Frederiksborg amt 
fremsender kontrakt vedr. Slangerup kom
munes andel af elever vedr. de nye soci
al- og sundhedsuddannelser.

Socialudvalget, den 7.1.1991:
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Det indstilles, at det påny forelagte 
udkast til aftalekontrakt godkendes.

Der er i 1991 finansiel dækning for elev
antallet .

81.07.02:16.00.00P17 F1730

DaJjgg.år: januar 1991 Bl2i6r.
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28.
ANSÆTTELSE AF MUSIKSKOLELEDER.

Der er indkommet fire ansøgninger til 
stillingen som musikskoleleder.

Et ansættelsesudvalg, bestående af med
lemmer fra musikskolebestyrelsen og for
manden for kulturelt udvalg har haft 
samtale med to ansøgere.

Det indstilles, 
at ansætte Allan Jarmer, 

2980 Kokkedal.

81.03:20.07G01

29.
EVENTUELT.
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